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For the past half century, Maurice Blanchot has been an extraordinarily influential
figure on the French literary and cultural scene. He is arguably the key figure after
Sartre in exploring the relation between literature and philosophy. This collection of 29
critical essays and reviews on art, politics, literature, and philosophy documents the
wide range of Blanchot's interests, from the enigmatic paintings in the Lascaux caves
to the atomic era. Essays are devoted to works of fiction (Louis-Rene des Forets, Pierre
Klossowski, Roger Laporte, Marguerite Duras), to autobiographies or testimonies
(Michel Leiris, Robert Antelme, Andre Gorz, Franz Kafka), or to authors who are more
than ever contemporary (Jean Paulhan, Albert Camus). Several essays focus on
questions of Judaism, as expressed in the works of Edmond Jabes, Emmanuel Levinas,
and Martin Buber. Among the other topics covered are Andre Malraux's "imaginary
museum," the Pleiade Encyclopedia project of Raymond Queneau, paperback
publishing, the work of Claude Levi-Strauss, Benjamin's "Task of the Translator," Marx
and communism, writings on the Holocaust, and the difference between art and
writing. The book concludes with an eloquent invocation to friendship on the occasion
of the death of Georges Bataille.

http://www.allinfo.top/jjdd


作者介绍:

目录:

Friendship_下载链接1_

标签

Blanchot

Bataille

政治哲学

一見即買

français

english

Philosophy

J2

评论

布朗肖自己对艺术的寄托在造型艺术，奇奇怪怪的褪色后的神秘主义展示为、推敲出h
umanism。乍一看，很难想象能归根结底是对文学的不自信。相信自足的艺术，但不
包括自足的文学，大概他坚信马拉美的路数只有让人说说风凉话的价值吧。想把艺术抽
离自然、社会和历史，凸显人自身的价值，明知道这是种无谓的积累，是末后之人的终
极异化，但他可能认为自己察觉到了这后现代的景象有别于过往历史时期，会产生最新
一次孤绝的突破。认为能揭露柏拉图的幼稚，坚实地展现艺术赤子般的新生，同时也是
接近人的原初的两次造就人的艺术化的断裂的终极努力，更新为新文明现象吧？归根结
底还是对创造者的幻想吧。对我来说这是无根的虚无，是西方历史接近终结的余绪，但
即便如此也绝非可以东方的苍白来度量。祁克果仍然是我能想见的无上的末人善报了。
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书评

知识分子一切繁复隐秘的遁词都是怂到不认账的表现。这算是布朗肖代表代表知识分子
对听从魔鬼的谎言的事实推心置腹的表达。不愿承认自己只是统治者的肉鸡，不愿承认
柏拉图这个优秀的反动分子对他们这些人形兽的鄙夷，不愿承认任何政体本质都是王政
，不愿承认自己输给了进步的谎...  
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